
Protokół Nr XLIV/2018 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 dnia 21 maja 2018r. 

 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala obrad Gminnej Biblioteki Publicznej w Czerwonej Górce 1 b 

Czas trwania obrad   –  godz.  9,00  -  12,45 

 

Ad  1. 

Dnia 21 maja 2018r. odbyło się kolejne XLIV-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

Obrady otworzyła i przewodniczyła im Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości, przybyłych radnych i sołtysów. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Z-ca Skarbnika Gminy p. Joanna Mazurek 

- Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Marek Walkowicz 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Bernardyna Wasińska 

- Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej p. Magdalena Kowalik 

- pracownik Urzędu Gminy p. Natasza Cierpisz  oraz p. Magdalena Redlica 

- niektórzy sołtysi Gminy Łączna 

- niektórzy mieszkańcy Gminy Łączna 

 

W momencie otwarcia obrad, na liście obecności podpisy złożyło 11 radnych, co stanowiło 73 % 

ustawowego składu Rady Gminy. 

Nieobecni radni: Jacek Januchta – usprawiedliwiony, Ireneusz Barański - usprawiedliwiony, 

Artur Osman – nieusprawiedliwiony.  

Radna Jolanta Żaczek  spóźniła się kilka minut i od tej chwili w obradach uczestniczyło              

12 radnych.  Obrady były prawomocne.  

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała radnego Mirosława Nygę, który 

wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad i zapytała czy są jakieś uwagi. 

Radny Nyga jako Przewodniczacy komisji Gospodarczej  – poinformował, że  dnia 17 maja 

2018r. odbyło się połączone posiedzenie komisji Rady Gminy.   

Komisja wypracowała wniosek o zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej sesji, projektu uchwały w 

sprawie Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych w gminie Łączna, do czasu przedstawienia poprawionego dokumentu. 
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Radna Żaczek spóźniona weszła na salę obrad. 

Radny Chaba – na połączonym posiedzeniu komisji złożyłem taki wniosek ze względu na wiele 

niejasności w uchwale oraz dlatego, że Pan Kierownik nie był w stanie wytłumaczyć co jest 

powodem tych uchybień. W dniu dzisiejszym otrzymaliśmy nowy plan dlatego  wycofuję moją 

poprzednią  decyzję, czyli mój wniosek z komisji. Nie chcę aby gmina miała jakiekolwiek 

konsekwencje od Wód Polskich. Wnoszę również o ogłoszenie dłuższej przerwy żeby każdy z 

radnych miał możliwość zapoznania się z nowym wnioskiem i wtedy możemy przystąpić do 

głosowania. 

Przewodnicząca Rady – mamy dwa wnioski jeden z komisji o wycofaniu uchwały z porządku 

obrad, a drugi radnego Chaby żeby jednak nie wycofywać uchwały z porządku obrad. 

Radny Borowiec – Kierownik ZGK miał odpowiedzieć jakie będą  konsekwencje,  jeśli tej 

uchwały nie przyjmiemy. Jeśli nie ma żadnych konsekwencji to proszę oddalić tą uchwałę. 

Podtrzymuję wniosek z komisji połączonych. 

Przewodnicząca Rady – wniosek z komisji połączonych mamy i musimy go przegłosować. 

Wnioskodawca tego wniosku wycofał go. Mamy również nowy plan od Kierownika ZGK. 

Uważam, że powinniśmy pozostawić tą uchwałę w porządku obrad, ogłosić przerwę, przyjrzeć 

się nowemu dokumentowi. Jeśli błędy nie zostały poprawione to nie przegłosujemy uchwały. 

Natomiast teraz wnioski należy przegłosować. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – dokument, który został przedłożony na komisji, która 

zdecydowała o wycofaniu przyjęcia uchwały,  jest to dokument w gestii organu Rady Gminy do 

przyjęcia. Jest to jeden z załączników wymagany do tego żeby Wody Polskie wydały decyzję. 

Nie da się inaczej tego zrobić jak głosować i przyjąć ten dokument przez organ. I tylko organ 

może zawartość dokumentu zmienić. Przeanalizowałem dokumenty tego typu przyjmowane 

przez inne samorządy i zauważyłem, że ich zawartość jest mniejsza niż zawartość tego co 

przygotował Kierownik ZGK.  We wszystkich dokumentach czytanych przeze mnie, znajdowały 

się ogólne zapisy dotyczące  kształtowania polityki wodno-ściekowej na terenie gminy.  

Nie ma żadnych przeciwskazań żeby Rada Gminy w dowolnym czasie taki dokument zmieniła. 

Nawet jeśli będzie po wymaganym czasie Rada Gminy może uchylić stary i przyjąć nowy plan. 

Wyznaczono nam termin 24 maja br. na dostarczenie stosownego dokumentu. 

Wójt Gminy zakończył i podziękował.  

Innych głosów nie było. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie wniosku z komisji połączonych w sprawie 

zdjęcia z porządku obrad sesji uchwały Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w gminie Łączna 

Wniosek nie został przyjęty przez Radę Gminy, uchwała pozostała w porządku obrad.                    

( za – 2, przeciw – 8, wstrzymało się – 2/12 obecnych radnych) 

Przewodnicząca Rady –  stwierdziła, że dalsze głosowanie nad wnioskiem radnego Chaby i 

radnego Borowca jest bezzasadne. 

 

Porządek obrad bez zmian stał się obowiązujący. 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 
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7. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej. 

8. Pytania, wnioski, postulaty. 

9. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych w gminie Łączna 

b) „Oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Łączna oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego wraz z analizą zmian w zagospodarowaniu przestrzennym na 

obszarze gminy Łączna” 

 

11. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 26 marca 2018r.  

i 25 kwietnia 2018r. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Ad  4  i  5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami  oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński odczytał sprawozdanie z działalności w okresie od dnia     

26 marca 2018r. - do 21 maja 2018r.   

  

I.                Uczestniczyłem : 

27 marca – w spotkaniu z Marszałkiem Województwa Świętokrzyskiego  w sprawie małych 

projektów,  

                 - w spotkaniu wielkanocnym z przedstawicielami mediów w Starostwie Powiatowym 

w Skarżysku-Kam.   

5 kwietnia - w spotkaniu z mieszkańcami Łącznej i Jaśli w sprawie planowanej budowy drogi,  

9 kwietnia – w Bibliotece, w uroczystym podpisaniu umowy na dofinansowanie Projektu 

z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014–2020 pod 

nazwą: „Rozbudowa oczyszczalni ścieków wraz z modernizacją części osadowej w Kamionkach”. 

Głównym celem projektu jest modernizacja i przebudowa oczyszczalni cieków w Kamionkach. 

W ramach projektu nowa oczyszczalnia uzyska większą wydajność projektową zdolną do obsługi 

większej ilości ludzi, a także rozwiązania technologiczne pozwalające służyć oczyszczalni prze 

kolejne lata. 

Przypominam:  

Wartość projektu ogółem: 9.435.703,85zł. z czego wydatki kwalifikowalne: 6.601.287,17zł. 

Dofinansowanie: 5.281.029,74zł 

Wkład własny kwalifikowalny: 1.320.257,43zł 

18 kwietnia – w WORD Kielce z członkami Zarządu OSP przy podpisaniu umowy na 

przekazanie dotacji dla Straży na wykonanie zabudowy wozu strażackiego,  

24 – 25 kwietnia – w szkoleniu obronnym zorganizowanym przez WBiZK  ŚUW w Kielcach ,  

9 maja –    w spotkaniu z p. Mirosławem Pawlakiem oraz Dyr. ZDZ w Skarżysku-Kam. w 

sprawie projektu dla absolwentów gimnazjum,  
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11 maja– w podpisaniu umowy w PUP na zorganizowanie robót publicznych w tut. Urzędzie, 

               - w konferencji w Kielcach : regionalizm wobec integracji europejskiej 

14 maja – w spotkaniu ze Starostą Skarżyskim w sprawie inwestycji drogowych,      

15 maja – w spotkaniu z Prezesem PCC Sillicium w sprawie zmiany MPZP,  

               - w podpisaniu umowy w Urzędzie Miasta Skarżyska-Kamiennej w sprawie utworzenia 

Grupy Zakupowej. Grupa ta powstała w celu racjonalizacji i optymalizacji wydatków na zakup 

energii elektrycznej. Liderem grupy zastała po raz kolejny Skarżysko – Kamienna. 

Stworzenie Grupy Zakupowej ma wpływ na cenę. Dzięki takiemu porozumieniu sąsiadujące ze 

sobą gminy mogą zoptymalizować wydatki związane z zakupem i dystrybucją energii 

elektrycznej. 

               - w spotkaniu z Dyr. Mączyńskim w GDDKiA i radnym Edwardem  Chaba w sprawie 

przystanku w Starej Występie,  

17 maja – w spotkaniu w sprawie współorganizacji XIII Międzynarodowego Wyścigu 

Kolarskiego „Szlakiem Walk mjr Hubala” w dniu 2 czerwca br. przebiegającego częściowo przez 

teren Gminy Łączna, 

                 -  spotkaniu z urbanistą p. Karolem Skuzą architektem i urbanistą z firmy Archiplaneo 

Kielce w sprawie uzgodnień i opiniowania do zmiany Nr 3 mpzp gm. Łączna (Zalezianka). 

18 maja – w powiatowych obchodach Dnia Strażaka w Skarżysku-Kam., 

                - w uroczystym otwarciu wiaty grillowej przy Bibliotece, wybudowanej w ramach 

projektu „Utworzenie i wyposażenie miejsc aktywności w Gminie Łączna mająca na celu: 

Zwiększenie oferty kulturalnej i rekreacyjnej dla mieszkańców poprzez utworzenie 

i wyposażenie miejsc aktywności w Gminie Łączna finansowana jest ze środków Unii 

Europejskiej w ramach poddziałania „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii 

rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność” objętego PROW na lata 2014–2020. 

Fundusze na budowę pochodziły z projektu LGD „Wokół Łysej Góry” gdzie wnioskodawcą była 

Ochotnicza Straż Pożarna w Łącznej.  

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2018r. 

- w sprawie unieważnienia konkursu na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkolno –  

Przedszkolnego w Łącznej, 

- w sprawie ogłoszenia konkursu i powołania komisji konkursowej dla wyboru  kandydata na 

stanowisko Dyrektora Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Łącznej, 

- w sprawie przeniesienia wydatków budżetu Gminy Łączna na 2018 r. 

- w sprawie powierzenia stanowiska Dyrektora Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Łącznej 

 

Kolejny raz pragnę Państwu przypomnieć i potwierdzić, że na rozprawie sprawy z powództwa 

Sanitex Spółki z o.o. w Tryńczu przeciwko Gminie Łączna o zapłatę, Sąd Okręgowy w 

Kielcach:  

I.Oddalił powództwo Spółki Sanitex. 

II. Zasądził od Sanitex Spółki z o.o. w Tryńczu na rzecz Gminy Łączna kwotę 7.217 zł tytułem 

kosztów procesu. 
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III. Nakazał pobranie od Sanitex Spółki z o.o. w Tryńczu na rzecz Skarbu Państwa - Sądu 

Okręgowego w Kielcach kwoty  635,46 zł tytułem nieuiszczonych kosztów sądowych. 

Jednak w wyniku apelacji Sanitexu od w/w wyroku Sąd Apelacyjny w Krakowie zmienił 

zaskarżony wyrok, oddalił zażalenie Gminy Łączna i obciążył Gminę wszystkimi kosztami, które 

w egzekucji wszczętej na wniosek Spólki Sanitex przedstawiają się następująco i dotyczą : 

- należności głównej o którą założyliśmy spółce sprawę     - 363.333,08 zł 

- odsetek  od VI.2015r.                                                         -   72.776,12 zł 

- kosztów sądowych                                                             -   25.384,00 zł 

- kosztów zastępstwa prawnego                                          -     2.700,00 zł 

- opłaty egzekucyjnej                                                           -    69.225,00 zł       

- kosztów egzekucji                                                              -          22,44 zł           

Aktualnie Gmina oczekuje na uzasadnienie wyroku Sądu II instancji i przygotowuje pismo 

kasacyjne do Sądu Najwyższego w Warszawie. 

 

Informuję również,  że rozpoczęły się prace związane z realizacją inwestycji pn.: „Poprawa 

energetyczna i termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w Gminie Łączna”. 

W skład inwestycji wchodzą 3 zadania. 

Dnia 4 maja podpisana została umowa z firmą LM Możdżan Lidia na wykonanie: 

Zadanie 3 – „Termomodernizacja budynku po byłej szkole podstawowej w Zagórzu”. 

Dnia 10 maja podpisana została umowa z firmą ARKADA DELA – Emil Dygas na: 

Zadanie 1 – „Termomodernizacja budynku Urzędu Gminy Łączna oraz budynku Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Kamionkach”. 

Zadanie 2 – „Termomodernizacja budynku Zespołu Szkół w Goździe”. 

Planowane prace obejmują w zależności od budynku: wymianę okien i drzwi, docieplenie ścian 

i dachów, wymianę ogrzewania oraz oświetlenia, montaż instalacji OZE. Umowy 

z wykonawcami są już podpisane, a zakończenie prac szacowane jest na sierpień 2018r.  

 

Zakończyła się budowa drogi w miejscowości Jęgrzna – Zajamnie. Mieszkańcy zyskali 1,439 km 

drogi o nawierzchni asfaltowej wraz z utwardzonymi poboczami. Koszt całej inwestycji pn. 

„Przebudowa drogi gminnej nr 1516018 na odcinku Jęgrzna - Zajamnie” to: 543 949,80 zł z 

czego 63,63 % będzie pochodzić z Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju 

Obszarów Wiejskich.   

Urząd Gminy w Łącznej uruchomił system wczesnego powiadamiania mieszkańców SMS-ami. 

To nowoczesny sposób, który gwarantuje otrzymywanie wiarygodnych i rzetelnych informacji 

w formie sms redagowanych przez pracownika Urzędu. Nie zawsze mamy możliwość wejść na 

stronę internetową lub śledzić na bieżąco media, a telefon komórkowy raczej każdy ma zawsze 

przy sobie. Chcemy przede wszystkim ostrzegać naszych mieszkańców przed zagrożeniami. 

System powiadamiania sms został stworzony, przede wszystkim, na potrzeby Gminnego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego aby informować o zagrożeniach, które mogą wystąpić na terenie 

Gminy Łączna, bądź o innych zdarzeniach typu np. przerwy w zaopatrzeniu w wodę i inne 

komunikaty gminne.  

Aby się zapisać wystarczy wypełnić zgłoszenie na stronie gminy, wówczas podany nr tel. 

komórkowego zostanie dopisany do bazy numerów. 
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 W ostatnim okresie Gmina 3-krotnie ogłaszała przetarg nieograniczony na zadanie 

„Przebudowa oraz remont budynku zlokalizowanego w Klonowie nr 62, wraz z infrastrukturą 

techniczną oraz zagospodarowaniem terenu, na którym znajduje się przedmiotowy obiekt. 

Niestety, żadna oferta nie wpłynęła, choć wiele firm o w/w ogłoszeniach pracownicy Wydz. 

Technicznego informowali telefonicznie, poszukując oferenta na realizację zadania. Nadal 

czynimy starania w tym kierunku aby inwestycję zlecić i zrealizować. 

Wszelkie wnioski Rady Gminy Łączna realizowane są przez pracowników Urzędu na bieżąco, w 

miarę posiadanych środków. 

  

Następnie Wójt Gminy odczytał trzy pisma które ostatnio wpłynęły do Urzędu Gminy dotyczące 

spraw które Rada Gminy wnioskowała 

1/ Firma Instalator Bartosz Bukowski Bodzentyn ul. Opatowska 31 - prośba w związku ze 

zbliżającym się terminem zakończenia inwestycji budowy oświetlenia ulicznego w miejscowości 

Osełków, propozycja zamiany kar umownych na możliwość dowieszenia kompletnych opraw 

wraz z osprzętem i wysięgnikiem we wskazanych przez państwa lokalizacjach 

2/ Zarząd Dróg Powiatowych - pismo z 9 maja br. w nawiązaniu do pisma dotyczącego stanu 

dróg powiatowych na terenie gminy Łączna. ZDP informuje, że stan techniczny dróg 

powiatowych jest nam znany. W ramach prac związanych z bieżącym utrzymaniem dróg zostaną 

wykonane remonty cząstkowe nawierzchni bitumicznej masą recyklera oraz na zimno. Wielkość 

wykonanych prac jest ograniczona wielkością środków przeznaczonych na ten cel. Jednocześnie 

informuję, że drogi powiatowej nr 595 T, 587 T i 589 T wykonane były w latach 90-tych i 

posiadają podbudowy, które zostały wykonane dla niższych obciążeń ruchu drogowego.  

Na 2018r. w budżecie nie ma zabezpieczonych środków na wykonanie dokumentacji 

projektowej. Wniosek zostanie ujęty na 2019r. Realizacja zadań oparta jest na 

współfinansowaniu ich przez gminy. Nie otrzymaliśmy od państwa pisma co do wielkości 

deklaracji dofinansowania na najbliższe lata oraz wskazania kolejności realizacji inwestycji. 

3/ Starosta Kielecki Michał Godowski - porozumienie finansowanie przebudowy mostu Barcza. 

Rozstrzygnięty przetarg na kwotę 271 586,95 zł jednak wykonawca zrezygnował i nie przystąpił 

do podpisania umowy. Następna oferta przetargowa była na kwotę 387 242,13 zł.  

Zgodnie z zapisami porozumienia udział Gminy Łączna to 25 % czyli 96 810 zł. 

Gmina Masłów zadeklarowała w swoim budżecie pieniądze i podpisała aneks do umowy. Proszę 

o zabezpieczenie 46 810 zł oraz podjęcie stosownych uchwał w celu podpisania aneksu do 

umowy. Mamy zabezpieczone środki w naszym budżecie w pełnej wysokości na tą inwestycję. 

Wójt Gminy zakończył sprawozdanie i podziękował. 

 

Ad  6. 

Przedstawienie sprawozdań z posiedzeń komisji w okresie pomiędzy sesjami. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Jolanta Żaczek – nie odbyło się posiedzenie komisji. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Budżetu radny Sławomir Litwiński – nie odbyło się 

posiedzenie komisji. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarczej radny Mirosław Nyga – Komisja Gospodarcza nie odbyła 

się, natomiast było połączone posiedzenie komisji Rady Gminy, z której wniosek przedstawiłem 

na początku posiedzenia. 

Radna Siewierska – w zastępstwie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radnego Jacka 

Januchty  poinformowała, że dnia 16 maja 2018r. odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej w 

celu Kontroli Urzędu Gminy, a w szczególności sprawozdania z wykonania budżetu za 2017r. 

Po kontroli Komisja wypracowała wniosek za udzieleniem absolutorium dla Wójta Gminy. 

 

Ad  7. 

Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej. 

Ocenę zasobów pomocy społecznej przedstawiła Kierownik GOPS p. Bernardyna Wasińska  

– Ocena zasobów pomocy społecznej to nic innego jak bilans potrzeb . 

Kolejny rok sporządzana jest ocena zasobów pomocy społecznej wynikająca ze 

znowelizowanego art.16 a ustawy o pomocy społecznej.  

Ocena zasobów przygotowywana jest w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i 

demograficznej. Niniejsze opracowanie obejmuje infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe  

i nakłady finansowe ma zadania pomocy społecznej bez względu na podmiot je finansujący. 

Ocena obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich problemów oraz 

rozkład ilościowy. Niniejsza ocena jest materiałem poglądowym. Są to tylko prognozy  

przewidujące liczbę zasiłkobiorców oraz prognozy pieniężne potrzebne na zabezpieczenie 

środków finansowych: jak np. przewidujemy liczbę stałych zasiłkobiorców, liczbę 

umieszczonych w DPS, kwoty zasiłków celowych, kwoty przeznaczone na dożywianie dzieci, 

przewiduje się również środki na wypłaty zasiłków rodzinnych świadczenia wychowawczego 

500+, zasiłków rodzicielskich i inne. Są również sporządzane comiesięczne zapotrzebowania na 

środki finansowe oraz comiesięczne rozliczenia z otrzymywanych dotacji. Jeżeli chodzi o zasoby 

instytucjonalne takie jak Dzienne Domy Pomocy, środowiskowe Domy Pomocy, noclegownie  

czy schroniska dla bezdomnych, ogrzewalnie bądź stołówki zapewniające posiłek osobom tego 

pozbawionym to w tym przypadku nie planujemy takich placówek tworzyć. Opracowanie 

zgodnie z założeniami ustawy o pomocy społecznej zastępuje od roku 2012 dotychczas 

przygotowywany przez ośrodki pomocy społecznej w imieniu jednostek samorządu 

terytorialnego bilans potrzeb pomocy społecznej. Na szczeblu gminy pomoc społeczna kierowana 

jest wprost do osób najbardziej potrzebujących. Skupia się na doraźnym rozwiązywaniu 

konkretnych problemów. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Łącznej realizując ustawy 

obowiązujące pomoc społeczną wspiera osoby i rodziny w wysiłkach zmierzających do 

zaspokojenia niezbędnych potrzeb i umożliwia im życie w warunkach odpowiadających godności 

człowieka. Podejmuje działania zmierzające do życiowego usamodzielnienia osób i rodzin oraz 

ich integracji ze środowiskiem. Przydzielany rodzaj, forma i rozmiar świadczenia są odpowiednie 

do okoliczności uzasadniających udzielenie pomocy, a potrzeby osób i rodzin korzystających z 

pomocy są uwzględniane na miarę celów i możliwości Ośrodka.  

Przedstawione w ocenie zasobów pomocy społecznej dane ukazują sytuację społeczno-

demograficzną gminy Łączna oraz wyzwania stawiane przed realizatorami działań z zakresu 

pomocy społecznej. Na szczeblu gminy pomoc społeczna kierowana jest wprost do osób 

najbardziej potrzebujących. Skupia się na doraźnym rozwiazywaniu konkretnych problemów.  
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Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Łącznej realizując ustawę o pomocy społecznej wspiera 

rodziny i osoby w wysiłkach zmierzających do zaspokojenia niezbędnych potrzeb i umożliwia im 

życie w warunkach odpowiadających godności człowieka. Podejmuje działania zmierzające do 

życiowego usamodzielnienia osób i rodzin oraz ich integracji ze środowiskiem. Przydzielany 

rodzaj, forma i rozmiar świadczenia są odpowiednie do okoliczności uzasadniających udzielenie 

pomocy, a potrzeby osób i rodzin korzystających z pomocy są na miarę celów i możliwości 

Ośrodka. Z zaspokojeniem niezbędnych potrzeb życiowych oraz umożliwieniem 

przezwyciężenia trudnych sytuacji, których mieszkańcy gminy nie są w stanie pokonać wiąże się 

szereg kwestii wykraczających poza obszar oddziaływania pomocy społecznej i jej zadań 

ustawowych. Dotyczące one m.in. rynku pracy, ochrony zdrowia, sytuacji mieszkaniowej, 

oświatowej. Biorąc powyższe pod uwagę rok 2018 będzie kontynuacją realizowanych zadań 

wynikających z ustaw, strategii i lokalnych programów mających wpływ na poprawę sytuacji 

życiowej mieszkańców gminy Łączna, a także tworzeniem dobrych warunków pracy i nowych 

pomysłów w dążeniu do rozwiązywania problemów społecznych, które są konieczne, aby pomoc 

świadczona mieszkańcom gminy Łączna była efektywna.  

Na początku każdego roku kalendarzowego odczytywane są sprawozdania z wykonanego 

budżetu minionego roku i bardzo często pokrywają się z Prognozą przedstawioną Państwu 

Radnym jako Ocena zasobów Pomocy Społecznej. 

Zgodnie z Ustawą Ocena nie wymaga podejmowania Uchwały przez Radę Gminy. 

Kierownik GOPS zakończyła i podziękowała. 

 

 

Ad  8  i  9. 

Pytania wnioski postulaty. 

Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – oddała głos mieszkańcom Podłazia Państwu Jasińskim. 

Pan Jerzy Jasiński – mamy problem odnośnie odrolnienia działki budowlanej w pasie zabudowy 

wsi. Od 9 lat działka nie może zostać odrolniona. Nie wiem co jest przyczyną może Rada określi 

dlaczego tak długo to trwa. Rozmawiałem z Panem Wójtem nie potrafił mi pomóc, zwracam się 

więc do radnych.  

Pani Lucyna Jasińska – działka jest w pasie zabudowy gdzie są wszystkie media, jest to nie tylko 

nasza działka tylko dziewięć działek po kolei. Działki, które są w planie zagospodarowania 

przestrzennego jako rolne są w tej chwili zabudowane. Nasza działka i sąsiednie nie mogą być 

odrolnione. Mąż składał wniosek 9 lat temu i trwamy w takim zawieszeniu. Chcemy coś zrobić 

na tej działce. To jest najdziwniejsze, że to jest w pasie zabudowy wsi gdzie jest i woda i światło. 

Problem zna nasz radny, obiecywał że będziemy mieli odrolnione. Czy w ogóle program 

odrolnienia Podłazia i naszej działki był kiedykolwiek poruszany na sesji. 

Mam też inne spostrzeżenie, z tego co wiem sołtysi dostają ogłoszenia o sesji żeby wieszać na 

tablicy ogłoszeń dla mieszkańców. Odkąd sobie przypominam na Podłaziu nie ma takich 

ogłoszeń o sesji.  

Specjalnie przejechałam kilka miejscowości, na Kamionkach również nie było , na 

Podzagnańszczu wisiały dwa ogłoszenia, na Zaskalu nie było i na Podłaziu nie ma. To jest 

karygodne, przecież  sołtysi mają jakieś obowiązki, czy są aż tak przepracowani. 
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Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – zgodnie z procedurą i przepisami 

wnioski rozpatruje Rada Gminy, której przekazujemy wszystkie wnioski. Państwa wniosek 

znajduje się w teczce, jako jeden z niewielu wniosków. Kiedy zostanie podjęta decyzja o zmianie 

planu zagospodarowania przestrzennego Podłazia to wniosek zostanie przekazany do realizacji. 

Nie wiem czemu ten fragment został pominięty przy poprzednim planie może chodzi o 

ukształtowanie terenu - wąwóz lub o linię wysokiego napięcia. Jeżeli będzie podjęta decyzja o 

zmianie planu dla Podłazia wtedy Urbanista rozpatrzy tą sytuację wobec obecnych przepisów i 

sytuacji terenowej. Wtedy będziemy mieli jasność czy można te działki przekształcić. 

Przewodnicząca Rady – w I mojej kadencji w 2007r. Rada Gminy podjęła decyzję, że będziemy 

przekształcać obręby w zależności od ilości wniosków z danego obrębu. Obecnie mamy 

przekształcone 3 obręby. Zapytała na którym miejscu jest obecnie  Podłazie i  która miejscowość 

ma najwięcej wniosków. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – Podłazie jest w pierwszej trójce ale 

od samego końca, dlatego że jest bardzo mała ilość wniosków. Może być to końcowy termin jeśli 

chodzi o cały proces zmiany obrębów. Dziś nie potrafię powiedzieć , która miejscowość ma 

najwięcej wniosków. 

Radny Litwiński – ustalone było wiele lat temu, że w zależności od ilości wniosków będą 

następowały przekształcenia kolejnych obrębów. Chodziłem i namawiałem mieszkańców 

Podłazia żeby składali wnioski. Wpłynęło kilka wniosków,  ludzie nie chcieli odralniać.  

Gdyby wniosków spłynęło 40 czy 50 z naszej wsi wtedy byłaby siła przebicia.  

Poprzedni plan warunkował Urbanista i to że te działki nie zostały odrolnione, nie wiem czym się 

kierował. 

Radny Chaba – najwięcej wniosków wpłynęło z Występy   bo 48 wniosków. 

Pan Jerzy Jasiński – dlaczego 30-to metrowa działka została ograniczona zabudową. Jest linia 

średniego napięcia ale wciąż walczę z PGE, myślałem że gmina nam pomoże ale nie ma odzewu. 

Słup stoi tylko na części działki, dlaczego pozostała część działki została zablokowana. 

Przewodnicząca Rady – ani Rada Gminy ani Wójt nie decydowali o tym. W 2004r. kiedy był 

robiony plan taka decyzja była podjęta przez Urbanistę my nie mieliśmy na to wpływu. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – od 2004 roku obowiązuje plan, na pytanie dlaczego 

działka została wyłączona z zabudowy nie potrafię odpowiedzieć. Rozmawiałem z Urbanistą 

który opracowywał ten plan i stwierdził wtedy, że w momencie kiedy przystąpiliśmy do zmiany 

Studium terenu gminy do zabudowy jest na 60 lat. Nie zgadzaliśmy się z takim stwierdzeniem 

dlatego Rada Gminy przyjęła zmianę Studium uwarunkowań i zmian zagospodarowania dla 

trzech obrębów. Procedura dla małej działki czy dużej jest taka sama. Mogę wyrazić słowa 

ubolewania. Rada Gminy wyraża chęć na zmianę planów dla kolejnych obrębów. Są to koszty 

ok. 80 tys. zł dla jednego obrębu. Zdarza się, że właściciel chce pokryć koszty opracowania 

dokumentacji. Rada Gminy pewnie państwa wniosek rozpatrzy pozytywnie ale są procedury, od 

których nie odejdziemy. Jeśli chodzi o obecność słupa powinniście być wytrwali w walce z PGE. 

Pani Lucyna Jasińska – zapytała jakie są koszty indywidualnego opracowania dokumentacji dla 

zmiany planu zagospodarowania przestrzennego. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – tego nie wiem, jako gmina opracowujemy dla 

poszczególnych obrębów i to jest kwestia przetargów. Trzy obręby po przetargu wtedy to był 

koszt 160 tys. zł. Dzisiaj jeden obręb może to być kwota 80-100 tys. zł.  
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Czasami jest tak, że Urbanista który opracowuje część dokumentacji zw. z planem jest w 

posiadaniu map, które są elementem nieodzownym do przygotowania takiej zmiany, wtedy może 

być to kwota zdecydowanie niższa. Nie mogę wskazać konkretnego Urbanisty ale przestrzegam 

jednak przed jednym Urbanistą, który opracowywał zmiany planu  trzech obrębów dla naszej 

gminy, bo jest to osoba nieodpowiedzialna. Rada gminy podejmuje decyzję o zmianie planu 

zagospodarowania, nie wójt gminy. 

Pani Lucyna Jasińska – jesteśmy na ostatnim miejscu to ile to może trwać, 10 lat, 15 czy 30 lat. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – wpływ na kolejność zmian wynika w jakim tempie 

następuje urbanizacja danego terenu. Jeśli w obszarze jest dużo terenów rolniczych, jego 

położenie ukształtowanie i odległość od dróg komunikacyjnych jest dalsza,  wtedy osób 

zainteresowanych zmiana planu jest mniej. Mamy tereny duże inwestycyjne, tam urbanizacja 

następuje szybciej i jest więcej wniosków. Podłazie jest w pewnym sensie na uboczu dlatego 

pewnie jest mniej wniosków. Gdyby było więcej wniosków,  Rada analizując ich ilość 

przychyliłaby się aby zmienić plan zagospodarowania w Podłaziu. Podłazie to jeden obręb. 

Radny Litwiński – słup, który stoi na działce nie miał nic wspólnego do wykazania, że działka 

jest niebudowlana,  tu nie byłoby żadnej kolizji z prawem budowlanym. 

Pani Lucyna Jasińska – nad Urbanistą ktoś jeszcze jest jeśli jest opracowany plan 

zagospodarowania to ktoś widzi, że na tym terenie wyłączonym stoją budynki.  Jest 

gospodarstwo od dziada pradziada i działka zabudowana, a w planie jest rolna. 

Radny Litwiński – jest wiele paradoksów, na które nie mamy wpływu. W przerwie mogę 

powiedzieć nazwiska Urbanistów do indywidualnego odrolnienia ale to jest koszt. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – na terenach rolniczych prawo dopuszcza budowę siedlisk 

pod warunkiem, że w planie zagospodarowania przestrzennego musi być zapis dotyczący 

terenów rolniczych, że jest dopuszczalna budowa siedlisk. Przez siedliska rozumie się  dom i 

zabudowania gospodarskie służące prowadzeniu uprawy rolniczej. Musiałbym przeanalizować na 

datę podjęcia uchwały w 2004 roku, jakie obowiązywały dokumenty planistyczne dla 

województwa świętokrzyskiego i naszej gminy i znaleźć uzasadnienie. Zmieniają się również 

przepisy dotyczące planowania przestrzennego na terenie całego kraju. Widocznie Urbanista 

musiał mieć jakieś przesłanki do takiego zapisu, wyłączając Państwa nieruchomość z zabudowy. 

Żeby odpowiedzieć musielibyśmy zrobić analizę. Nasz plan musi być dostosowany do zapisów 

województwa. 

Pan Jerzy Jasiński – zapytał czy mogę skierować do pana zapytanie jakie są zapisy w tych 

planach. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – możemy się pokusić skierować zapytanie w oparciu o 

państwa prośbę do autora opracowania o analizę. Ale to będzie wymagać dużej pracy, ponieważ 

nie wiemy gdzie mieszka, czy żyje. Nawet jeśli znajdziemy odpowiedź i uzasadnienie to państwa 

nie satysfakcjonuje, ponieważ chcecie zmienić zapisy starego planu, bo on was blokuje.  

Trzeba się zastanowić nad takim rozwiązaniem czy i jak możemy przyspieszyć zmianę planu, a 

nie nad analizami które nic Państwu nie dadzą.  
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Radny Borowiec – zapytał czy działka Państwa Jasińskich jest w Studium  do zabudowy. W 

2004r. ostatni raz był robiony plan zagospodarowania przestrzennego i teraz od nowa robimy. 

Czy nie można go zaktualizować. Wojewoda powiedziała, że plan zagospodarowania 

przestrzennego powinien co trzy lata być aktualizowany. Młodzi ludzie uciekają z naszej gminy, 

bo nie mogą się budować, a gmina się starzeje. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – w Studium te tereny są 

przewidziane pod zabudowę czyli przewidują zmianę planu tej działki. Należy przystąpić do 

zmiany planu. Jeśli chodzi o zmianę planów przepis mówi, że po upływie 5 lat Wójt czy Rada 

Gminy może podjąć decyzję o zmianie planów jeśli zachodzi taka społeczna potrzeba. Jeśli 

mieszkańcy składają podania to możemy przystępować do zmiany. Zakończymy etap Czerwonej 

Górki i Rada podejmie decyzję o zmianie kolejnych obrębów. Obrębów nie planów, bo plan cały 

czas istnieje i on będzie my będziemy tylko podejmować zmiany. 

Radny Borowiec – zapytał jak długo trwała zmiana dwóch obrębów, jak długo będą trwały 

kolejne zmiany. Nikt nie będzie czekał 10 lat aby móc wybudować dom. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – zmiana planu miejscowego to 

proces, a nie czynność jednorazowa. Ten proces trwa minimum rok i wszystko zależy od 

operatywności Urbanisty. Dodatkowo to kwestia finansów. Jeżeli będą środki można zmienić 

jedną zmianą całą gminę na raz, ale czy takie środki będą. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – na dzisiejszej sesji będziecie przyjmować uchwałę 

dotyczącą oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Łączna. To dokument przygotowany po to czy Studium jest aktualne czy 

nie. Odpowiedź do radnego Borowca, jeżeli zmienione zostaną przepisy dotyczące procedur 

przyjmowania planów zagospodarowania przestrzennego to będziemy stosować obowiązujące 

przepisy. Nikt nie jest w stanie dzisiaj opracować planu, który będzie przewidywał co będzie za 

30 lat. Urbaniście, który opracował plan dla gminy w 2004 roku, powiedziałem, że może i mamy 

na 60 lat terenów do zabudowy ale nie tam gdzie chcą ludzie. Przyjęcie dziś uchwały w sprawie 

oceny Studium spowoduje to, że nadal będziemy prowadzić prace związane ze zmianami w 

planie zagospodarowania przestrzennego. 

Na tym  temat zmiany planu zagospodarowania przestrzennego zakończono. 

 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproszenie podpisane przez Starostę Jerzego Żmijewskiego i 

Księdza Jerzego Karbownika na uroczystość Dnia Samorządów Terytorialnych w Sanktuarium 

Matki Bożej Ostrobramskiej, Msza Św. w intencji samorządowców, pracowników 

samorządowych  i ich rodzin odbędzie się w Kościele Rzymskokatolickim Sanktuarium Matki 

Bożej Ostrobramskiej 28 maja o 14,30. Obecność sztandarów podkreśli wagę i istotę tego święta. 

Radny Czerwiński – pytanie do Kierownika ZGK, ile kosztuje m3 wydobycia wody, czy był 

ogłoszony konkurs na księgową ZGK, jeśli tak to kiedy to było i jaki wynik konkursu. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – konkurs na księgową był ogłoszony pod koniec stycznia 

br. W konkursie wystartowało trzy osoby i jedna została wybrana. Od 2 maja b.r. ta Pani pracuje 

w księgowości ZGK  z  umową na okres 6 miesięcy. 

Odnośnie pytania ile kosztuje 1 m3 wydobycia wody odpowiem radnemu Czerwińskiemu jak 

sprawdzę sprawozdanie Rb-7. Cena wydobycia  wody zależy od głębokości wydobycia, jakości 

wody gruntowej, kosztów uzdatniania wody i jej dostarczania, materiały, wynagrodzenia itd.. 
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Radny Nyga – zapytał czemu dalej nie robi się nic w kwestii sprawy sądowej z firmą Sanitex i 

płatnością 500 tys. zł. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – Prezes Sądu na wniosek Sędziego prowadzącego sprawę 

może przedłużyć do dwóch miesięcy przedłożenie uzasadnienia wyroku. Ważne jest to, że my 

aby złożyć wniosek apelacyjny musimy mieć uzasadnienie. Od momentu otrzymania na piśmie 

uzasadnienia liczy się termin. Statystyki dotyczące wyroków Sądu Najwyższego wskazują,        

że 15 % wniosków uzyskuje kasację, natomiast reszta wniosków jest odrzucana. Dokładnej 

analizy prawnej przygotowania wniosku kasacyjnego nie może zrobić Radca Prawny. Zależy od 

tego jakie będzie uzasadnienie wyroku. Jeśli to uzasadnienie da podstawę dla kancelarii prawnej, 

która zechce się podjąć przygotowania wniosku kasacyjnego poinformuję o tym radnych w 

stosownym czasie. 

Radny Litwiński – odnośne pisma z Zarządu Dróg Powiatowych czy coś wiadomo o remoncie 

cząstkowym drogi za kościołem w kierunku Podłazia. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – nie posiadam żadnych informacji w tej kwestii. Zawsze 

jest tak, że wszystkie prace tego typu najpierw wykonywane są w mieście, a Łączna jest zawsze 

na ostatnim czy przedostatnim miejscu. 

Radna Żaczek – odnośnie pisma od wykonawców oświetlenia Osełków, firma zadeklarowała, że 

może dowiesić lamy. Ja wnioskowałam o lampy od zjazdu Zalezianka w stronę Jaśli. Czy w 

ramach niepłacenia odsetek mógłby wykonać to oświetlenie. 

Przewodnicząca Rady –  to był mój wniosek na którejś z sesji, żeby na Stawiku dowiesić lampy. 

Niejednokrotnie apelowałam również o odcinek od przystanku w Ostojowie, tam jest problem z 

założeniem lamp po stronie przystanku. Przedstawiciel firmy, która wykonuje inwestycję 

powiedział, że może dwie lampy dowiesić żeby więcej światła padało na przystanek. 

Radna Żaczek – zapytała jak wygląda w takim razie stan dowieszenia lamp w stronę Jaśli. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – na razie robimy miejscowość 

Osełków plus zlecone jest wykonanie oświetlenia przy cmentarzu, jest to na etapie końcowym 

dokumentacji projektowej. Termin zakończenia w okresie wakacyjnym. 

Przewodnicząca Rady – zapytała czy już była robiona wstępna analiza oświetleń. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – w Stawiku nie stoi nic na 

przeszkodzie, ponieważ tam istnieje linia oświetleniowa. W Jaślach linii nie ma i trzeba ją 

zbudować. Oświetlenie drogowe jest na osobnej linii. Jeżeli nasz wniosek na wymianę 

oświetlenia w całej gminie przejdzie, to mamy dużo lamp ledowych wymienionych, które 

będziemy mogli przewiesić. Wniosek już jest analizowany. 

Sołtys Podzagnańszcza p. Edmund Wykrota – odnośnie podpisanych umów na grupy 

interwencyjne, od kiedy grupa będzie, ponieważ w Podzagnańszczu jest potrzeba jej 

wykorzystania. Polskie Koleje Państwowe robili remont sieci energetycznej przy ścieżce od 

Podzagnańszcza do Zagórza. Zrujnowali ścieżkę i mieszkańcy nie mają przejścia na drugą stronę 

torów, chciałbym prosić o interwencję Urzędu Gminy o poprawienie jej.  

Zgłaszam jedną lampę nieświecącą na drodze od Podzagnańszcza do Zaskala. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – ta  lampa już została zgłoszona. 

Radny Nyga – zgłosił ubytki w drodze gminnej od Jęgrznej do szkoły w Goździe. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – jutro będzie to zrobione. 
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Radny Wisowaty – zgłosił kilka spraw. 

1/ droga powiatowa od starodroża w kierunku gminy,  pozapychane są odpływy, tworzą się  

kałuże, należy przejrzeć kanały i przeczyścić je aby woda spływała do rowu. Jest to droga 

powiatowa ale interwencja do powiatu raczej nic nie da 

2/ prośba wydania zlecenia dla koparki ZGK dla mieszkańców za kościołem. Chodzi o  

odmulenie cieku wodnego oraz wykonanie niedużych rowów, które wyłapywałyby wodę z góry 

3/ kiedy uchwalimy plan zagospodarowania przestrzennego obręb Czerwona Górka 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odnośnie planu Czerwona Górka 

miałem informację, że dzisiaj Urbanista w godzinach południowych miał przywieźć dokumenty. 

Więc myślę, że na następną sesję będziemy mieli dokumenty gotowe do uchwalenia. 

Reszta zadań została zanotowana i  będziemy strać się wykonać. 

Radna Siewierska – prośba o barierę ochronną przy nowo wybudowanej drodze w kierunku 

Zajamnia za zakrętem przed Państwem Niemczyk. 

Radna Żaczek – za miesiąc rozpocznie się sezon kąpielowy czy jak co roku będzie ratownik, czy 

będzie plaża uzupełniona piaskiem i droga dojazdowa nad zalewem Jaśle. 

Radny Czerwiński – pytanie do Radcy Prawnego czy dotarło uzasadnienie wyroku Sądu 

Apelacyjnego. 

Radca Prawny – odpowiedział, nie. Musze sprawdzić w systemie czy wysłali. 

Radny Czerwiński – czy poinformował Pan Wójt Radę Gminy, że z firmą Sanitex jest jeszcze 

jedna sprawa w sądzie. Dlaczego Rada Gminy nie została poinformowana o rozstrzygnięciu 

nadzorczym Wojewody Świętokrzyskiego z sesji 26 lutego 2018r. dotyczącego podjęcia uchwały 

w sprawie drogi starodroże. W rozstrzygnięciu jest napisane, że uchwała podjęta była z rażącym 

naruszeniem przepisów. 

Radca Prawny – udzielę odpowiedzi na najbliższej sesji odnośnie uchwały Rady Gminy, muszę 

przejrzeć dokumentację. Jeśli chodzi o Firmę Sanitex chodzi o podjazdy. Sąd Okręgowy oddalił 

powództwo i sprawa jest w Sądzie Apelacyjnym w Krakowie. 

Radny Borowiec – na stronie internetowej jest informacja, że został powołany Dyrektor Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej, czy wybór był w drodze konkursu czy przez Zarządzenie 

Wójta. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – wybór Dyrektora ogłoszony był zarządzeniem Wójta 

jako konkurs na stanowisko dyrektora zespołu szkolno-przedszkolnego. W wyniku konkursu 

Komisja Konkursowa pozytywnie dokonała oceny jedynego kandydatka p. Macieja Mądzika. 

Ostatnim etapem było powierzenie stanowiska. Powierzenie obowiązków Dyrektora odbywa się 

Zarządzeniem Wójta. Dyrektor został powołany na 5 lat szkolnych od  1 września 2018r. 

Radny Borowiec – potrzebna jest tablica ogłoszeń przy cmentarzu w Łącznej, bo nekrologi i 

ogłoszenia wieszane są na drzewach.  

Zapytał kiedy będą zdjęte z WPF-u  środki  1 900 tys. zł. przeznaczone na fotowoltaikę .  

Czy były składane wnioski do Wojewody na budowę dróg gminnych. Wnioski można składać 

dopiero na przyszły rok, bo teraz już nabór zamknięty. Dofinansowanie to do ok. 80%. 
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Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – dobrze ze Pan użył słowa - do 80 % dofinansowania. By 

móc składać wniosek o dofinansowanie budowy  dróg gminnych trzeba dysponować projektem 

spełniającym wymogi m.in. ważne pozwolenie na budowę. Jest to nabór konkursowy.  

Jest określone dokładnie jakie są normatywy, wymogi dla dróg gminnych. Powiat złożył dwa 

wnioski do Narodowego Programu, które obejmowały dwie gminy: naszą gminę i gminę Bliżyn. 

Nieoficjalnie wiem, że wniosek na przebudowę drogi w Podzagnańszczu nie uzyskał określonej 

punktacji. To samo przebudowa drogi w Bliżynie.  

Na następnej sesji Pani Skarbnik przygotuje aktualizację WPF. 

Radna Odrzywolska – zgłosiła kilka wniosków. 

1/ prosiła o wyczyszczenie, udrożnienie przepustów w miejscowości Gózd, starodroże e7. Droga 

systematycznie jest zamulana przez piasek, który spływa od strony S-7.  

2/ Do Urzędu Gminy wpłynęło pismo od mieszkańców Gozdu dotyczące naprawy drogi gminnej. 

Od 4 lat na każdej sesji poruszam tą sprawę. Droga została zepsuta przez firmy wykonujące prace 

na tym terenie, ostatnie zadanie to prąd kopany ziemię. Prosiłam aby w ramach gwarancji droga 

został poprawiona. Mieszkańcy skarżą się, mają pretensje do mnie i do gminy, że nie mogą 

dojeżdżać do domostw. Nie ma tam również  oświetlenia, jest to chyba najciemniejszy zakątek w 

gminie.  

3/ Prosiłam również o tablice ogłoszeń w Goździe, tablice są zniszczone i nie ma gdzie wieszać. 

4/ Pan Wójt na wcześniejszych sesjach mówił, że przeprowadzał audyt i obiecał że udzieli 

odpowiedzi w późniejszym czasie odnośnie przystąpienia do prac związanych z 

termomodernizacją budynku gminy, budynku po byłej szkole w Zagórzu i Szkoły Podstawowej 

w Goździe. Chciałabym więcej na ten temat usłyszeć. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – wydałem dyspozycję, że jak rozpoczniemy remonty dróg 

gminnych to zaczniemy od tego odcinka w Goździe. Pewne prace przy tym odcinku już były. 

Rozumiem mieszkańców, staramy się wszystkie nawet krótkie odcinki dróg realizować w miarę 

posiadanych środków. Przejechałem tamtędy, żeby stwierdzić stan drogi i znam odcinki gorsze w 

gminie.  

Wykonanie audytu energetycznego, audyt był potrzebny aby przygotować dokumenty 

aplikacyjne. Jedynym budynkiem gminy, który nie został objęty był budynek szkoły w 

Zaleziance. Wniosek na termomodernizację tego budynku został już do Urzędu 

Marszałkowskiego złożony. Jaka będzie ocena poinformuję jak będziemy mieli listę projektów, 

które mogą uzyskać dofinansowanie. 

Radny Borowiec – uwaga żeby zgłosić do powiatu aby wyczyścił drogi, po ulewach został 

wypłukany kamień z poboczy i stanowi zagrożenie na drodze dla jeżdżących i pieszych. 

Przewodnicząca Rady – zgłaszałam w miejscowości Osełków próg zwalniający, który uległ 

zniszczeniu. Przy posesji 23 dziesięć płytek obsunęło się w rowie przy drodze gminnej. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  zgodnie z sugestią radnego Chaby o ogłoszenie przerwy na zapoznanie się 

z nowym dokumentem od Kierownika ZGK  ogłosiła pół godz. przerwy. 

 

Radny Czerwiński  zwolnił się z obrad. 
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Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

 

Ad  10 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w gminie Łączna. 

Na początku sesji wszyscy radni otrzymali poprawioną przez Kierownika ZGK  II wersję planu, 

nad którą odbyła się dyskusja i głosowanie. 

Radny Kałuziński – mam zastrzeżenia do planu  w kilku punktach. 

- we wstępie mamy zapis  „zwiększenie produkcji wody”  według mnie powinien być zapis 

„zmniejszenie produkcji wody” 

- str. 6 tabela 4 dołączone jest Podzagnańszcze do miejscowości, które mają kanalizację 

- str. 7 tabela powielone Podzagnańszcze i dołożona Zalezianka, Występa, Jaśle, Stawik. 

Radny Litwiński – we wstępie jest  to literówka złe sprecyzowanie. Słowo „zwiększenie 

produkcji wody ” należałoby zamienić słowem „ograniczenie strat”. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – na swoim dokumencie już mam poprawione na 

„zmniejszenie produkcji wody”.   Na stronie 4 poprawka jeszcze jedna. 

Przewodnicząca Rady – w planie jest dużo błędów i wątpliwości. Proszę przygotować dokument 

poprawnie dla wszystkich radnych, w związku z czym ogłaszam 10 minutową przerwę. 

Odbyła się  10 minut przerwa. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – odczytał  wszystkie wprowadzone poprawki w treści 

uchwały.  I tak: 

- str. 2  - we wstępie   „zmniejszenie produkcji wody” 

- str 4  -  ZGK planuje zwiększenie sprzedaży wody na lata 2018-2021 o 5 % w stosunku 

rocznym przy jednoczesnym ograniczeniu wzrostu produkcji wody o 7 % w stosunku rocznym. 

- str. 6 -  z tabeli 4 wykreślamy punkt „7 Podzagnańszcze” .    

W poniższej tabeli nr 4 przedstawiono stan faktyczny na koniec 2017r. przy zakładanym 

jednostkowym przepływie od jednego mieszkańca (1M) w ilości 100dm3/d. 

Zmieniamy również tytuł tabeli 4 na : „Wielkość dopływu ścieków do oczyszczalni w 

miejscowości Kamionki stan na 2017r.” 

Wszyscy radni nanieśli sobie poprawki w swoich projektach uchwał. 

Przewodnicząca Rady  -  powtórzyła poprawki zaproponowane przez Kierownika i zapytała czy 

są jeszcze pytania lub uwagi do projektu uchwały.  

Radna Odrzywolska – czy na str. 4 , zostawiamy o 7% w stosunku rocznym,  czy zmieniamy       

o 7% w stosunku  do roku 2017. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz –  ma być  „ o 7 % w stosunku rocznym”. 

Radny Borowiec – zapytał do jakich rozmiarów będzie rozbudowana oczyszczalnia. Kiedy   

oczyszczalnia ścieków była wybudowana mówiono, że będzie jedenaście segmentów 

oczyszczalni. Zostało wybudowane trzy i była mowa że kolejne segmenty będą sukcesywnie 

dobudowywane. Dzisiaj od nowa wszystko ma być budowane,  jak to się ma. 

Przewodnicząca Rady – to nie jest w temacie tej uchwały, były sprawy różne. 
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Radny Borowiec – zapytał skąd się wzięło 95 tys. m3 ścieków rocznie z sześciu miejscowości, 

zostaje nam jeszcze 4 miejscowości i Bukowa Góra, jak będą wszyscy mieszkańcy podłączeni to 

ile będzie wpływać ścieków do oczyszczalni ścieków. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – w 2017 roku  przepłynęło 95 tys. m3 ścieków, z 

poszczególnych miejscowości: 

Kamionki na dobę przepływa 45,1 m3 ,  Osełków 21,8 m3  , Jęgrzna 49,3 m3   , Czerwona Górka 

35,9 m3  ,     Gózd 54,9 m3  ,   Łączna 51,3 m3. 

Razem  jest to  ilość  258,3 m3 na dobę  x 365 dni = 94 279,5 m3  rocznie wpływa ścieków.  

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie Wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w gminie Łączna 

 

Uchwała Nr XLIV/214/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 21 maja 2018 roku 

została podjęta większością głosów. 

za – 10,  przeciw – 1, wstrzymało się – 0 / 11 obecnych radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad  10 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie „Oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Łączna oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego wraz z analizą zmian w zagospodarowaniu przestrzennym na obszarze gminy 

Łączna”. 

Przewodnicząca Rady   -  stwierdziła , że projekt uchwały był omawiany na połączonych 

komisjach ale czy są jeszcze jakieś pytania. 

Radny Borowiec – zadał pytanie odnośnie ubojni drobiu w Zagórzu, były jakieś niedociągnięcia 

w Studium. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – przedmiotem dyskusji jest ocena aktualności Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Łączna oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego wraz z analizą zmian w zagospodarowaniu 

przestrzennym na obszarze gminy Łączna.  Pan Urbanista dokładnie przedstawił temat na 

komisji.  Pytanie radnego Borowca nie dotyczy tego . 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie „Oceny aktualności 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Łączna oraz 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego wraz z analizą zmian w 

zagospodarowaniu przestrzennym na obszarze gminy Łączna” 
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Uchwała Nr XLIV/215/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 21 maja 2018 roku 

została podjęta większością głosów. 

za – 9,  przeciw – 2, wstrzymało się – 0 / 11 obecnych radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  11. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 26 marca 2018r. 

Uwag do protokołu brak. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie protokołu. 

Protokół  Nr XLII/2018 z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 26 marca 2018r. został 

przyjęty większością głosów    (za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 2/11 obecnych radnych) 

 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 25 kwietnia 2018r. 

Uwag do protokołu brak. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie protokołu. 

Protokół  Nr XLIII/2018 z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 25 kwietnia 2018r. został 

przyjęty większością głosów    (za – 8,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 3/11 obecnych radnych) 

 

Ad  12. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XLIV-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokół sporządziła                   Sekretarz obrad                          Przewodnicząca Rady Gminy 

  

Halina  Dziarmaga                      Mirosław  Nyga                                   Monika  Pająk 

 


